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Apostol (FPE): Impozitul pe constructii speciale va fi destructiv pentru foarte multe

investitii, în multe sectoare economice

Impozitul pe constructii speciale va fi  destructiv pentru foarte multe investitii, în multe sectoare economice,

nu doar în energie, a declarat, marti, directorul general al Federatiei  Patronale a Energiei (FPE), Daniel

Apostol. 

"Gânditi-va la agricultori, gânditi-va la telecom, gânditi-va la  energie, la tot ce înseamna regenerabile, ca ridici o

eoliana, ca ai  facut un parc fotovoltaic, ca ai un transformator pus undeva, figureaza  drept constructie speciala.

Acest impozit este departe de a aduce  beneficii statului. Lucram la niste calcule prin care vom demonstra ca  nici

macar bugetul public nu are de câstigat, pe termen mediu, din  aplicarea unui astfel de impozit", a mentionat

Daniel Apostol, cu ocazia  prezentarii unui raport elaborat de Deloitte Consultanta SRL, la  solicitarea FPE.

Potrivit studiului, o investitie de un miliard de euro în explorarea si  productia de petrol si gaze onshore ar genera,

în urmatorii circa 10  ani, o crestere de 5,8 miliarde euro în produsul intern brut (PIB),  aproximativ 43.500 locuri

de munca mentinute si/sau nou create si o  crestere de 3,1 miliarde euro a veniturilor la bugetul de stat din plata 

taxelor si a impozitelor.

"Daca am aplica impozitul pe constructii speciale (taxa pe stâlp, n.r.)  la valoarea 1 miliard de euro, ce înseamna

1%? (...) O suma  considerabila, care ar trebui platita de cel care îsi asuma investitia.  Cine îsi mai asuma o astfel

de investitie? Sunt companii care poate au  putere financiara si îsi asuma o astfel de investitie cu riscul acestor 

hiperfiscalizari sau sunt companii care nu vor putea si renunta la  investitie. Ce se întâmpla cu taxa pe stâlp acum?

Suntem în dialog cu  Ministerul de Finante. Noi am trimis adrese cu luari de pozitii prin  care am argumentat de ce

consideram neavenit acest impozit, incorect  enuntat, înca nu stim daca va fi 1% la valoarea contabila initiala a 

investitiei, ceea ce ar fi dezastros, sau se va lua în calcul  deprecierea în timp a cladirii, deprecierea ei contabila,

valoare la zi a  unui baraj construit acum x ani. Înca nu stim, se lucreaza la norme.  Avem semnale, nu foarte

formale ca "acest se lucreaza" are menirea sa  contureze solutii cât mai rationale. Deocamdata ne confruntam cu

aceasta  situatie, exista o ordonanta de urgenta care prevede aplicarea unui nou  impozit care va fi destructiv pentru

foarte multe investitii, în multe  sectoare economice, nu vorbesc doar în numele producatorilor de  energie", a

mentionat Daniel Apostol.
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